
PUBLIEKSAVOND DINSDAG 3 APRIL 2018 
 
Op dinsdagavond 3 april bezochten ruim vijftig mensen de publieksavond Participatie Durgerdam. 
De avond werd geopend met een kort interview met Linda van Oostrum 
(Hoogwaterbeschermingsprogramma) en Marianne van Leeuwen (dorpsraad Ons Durgerdam). 
Participatieleider Tom den Boer stelde vragen over hun ervaringen tot nu toe. Daarna stond de 
voortgang van het proces op de agenda. 
 
In reactie op de vragen van Tom laat Marianne weten dat de tijd die nu wordt genomen en de 
zorgvuldigheid van de aanpak van nu in contrast staan met het eerdere proces (vorig jaar). Ze stelt 
dat de nauwkeurigheid waarmee nu wordt gewerkt een veel grotere kans geeft op een uitkomst 
waar het merendeel van de bewoners goed mee kan leven. Daarnaast geeft ze aan dat ze merkt dat 
de druk op het proces langzamerhand weer wat groter wordt naarmate de tijd verder verstrijkt. 
Linda geeft aan dat ze na de eerste bewonersavond op 11 oktober 2017 nu een goed gevoel heeft 
over de invulling en voortgang van het participatieproces en dat het vooral belangrijk is dat er echt 
samen wordt opgetrokken: "Het is bewonderenswaardig hoeveel tijd en energie de deelnemers 
vanuit Durgerdam in het proces steken. Doordat voor elk onderwerp ruim tijd wordt uitgetrokken is 
er meer rust gekomen."; iets dat Marianne kan beamen. Volgens Marianne is het feit dat er nu drie 
overheden bij alle onderwerpen zijn betrokken (provincie Noord-Holland, gemeente Amsterdam en 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier) het goede uitgangspunt. Linda geeft aan dat de 
volgende fase van het proces aanbreekt, waarbij het risico op verdeeldheid groter wordt. Marianne 
laat het publiek weten dat het daarom belangrijk is dat ook mensen die niet in een spoor deelnemen, 
toch van zich laten horen: laat je informeren door dorpsgenoten, de nieuwsbrief, door vragen te 
stellen aan de dorpsraad of via durgerdam@hhnk.nl.  
 
Techniek en Waterveiligheid: presentatie inwoners 
Projectleider Bert Kappe introduceert participatiedeelnemers Rogier Versteeg, Frank Mulder en 
Johan Swart. Als inwoners van Durgerdam hebben zij, samen met andere deelnemers, een intensieve 
reeks colleges gevolgd over techniek en waterveiligheid en bouwstenen voor de veiligheidsopgave. 
Rogier Versteeg neemt het publiek met een mooie, heldere samenvatting mee in de onderwerpen en 
uitkomsten van de collegeavonden; hij vertelt over stabiliteit van de dijk, kansberekeningen, 
dijkhoogte en technische oplossingen (bijvoorbeeld: dijk hoger maken, dijk breder maken of een 
ruwer buitentalud). Daarna zoomt hij met name in op de onderwerpen zetting en klink. Eerder werd 
ervan uitgegaan dat de dijk sinds de aanleg in 1920 zo'n 135 centimeter lager is geworden: dat is het 
verschil tussen de hoogte toen en nu. Op basis daarvan werd gesteld dat de dijk de komende jaren 
met ca. 1cm per jaar daalt. Uit analyse bleek echter dat de tuimelkade wel 135cm is gezakt, maar de 
weg maar 40cm. De tuimelkade leek dus veel sterker afgesleten dan de weg. Uiteindelijk is naar 
voren gekomen dat de tuimelkade rond 1938 is afgegraven om de weg te kunnen verbreden: een 
belangrijk element in het kader van zetting en klink van de dijk en dus een belangrijk gegeven in het 
bepalen van de beste versterkingsoplossing. Tot slot vertelt Rogier dat er nog een extra collegeavond 
is gepland om zo alle puntjes op de i te kunnen zetten wat betreft techniek en waterveiligheid.  
 
Ontwerpproces en afwegingskader 
Na deze presentatie staan op verschillende plekken experts klaar om mensen verder te informeren 
en vragen te beantwoorden over het ontwerpproces en het afwegingskader (het verloop van de 
besluitvorming). Men vraagt zich onder andere af wanneer de uiteindelijke varianten worden 
gepresenteerd: Tom benadrukt dat het ontwerpproces voor de onderwerpen die niet over 
waterveiligheid gaan, in deze eerste fase uitsluitend gaat over de vraag 'wat wíllen we eigenlijk?' en 
niet over de vraag 'wat gaan we dóen?'. In deze fase wordt nog verkend, later volgen 
schetsontwerpen die vanzelfsprekend ook weer kunnen worden gepresenteerd. Anderen willen 
weten wanneer bestuurders nu echt een beslissing nemen: tot oktober worden bestuurders steeds 
stap voor stap betrokken bij de voortgang, en in het najaar volgen dan uiteindelijke besluiten. 
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Daarnaast kondigt Tom de bewonersexpositie in juni aan, waar richtinggevende schetsen worden 
gepresenteerd in woord en beeld; hier volgt nog meer informatie over. Erik van Straalen vertelt dat 
de laatste hand wordt gelegd aan het boek over ruimtelijke kwaliteit in Durgerdam, ontwikkeld door 
de werkgroep Durgerdam. Ook hier volgt nog informatie over. 
 
Is iedereen aangehaakt? 
Ter plekke blijkt dat een groep bewoners een ander beeld had van de publieksavond. Dat men 
verwacht had meegenomen te worden in onder meer de extra buitenom-variant. Naast de positieve 
geluiden uit het dorp, wordt hierover kritisch doorgevraagd. Blijkbaar is alle informatie via website, 
nieuwsbrieven, sociale media van de dorpsraad en via individuele contacten niet bij alle bewoners 
even goed terecht gekomen. Tom als participatieleider heeft met degene die dit verwoordde een 
afspraak gemaakt om hier nog goed naar te kijken. 
 
In gesprek blijven 
Tot slot wordt iedereen uitgenodigd om vooral eventuele vragen te stellen via durgerdam@hhnk.nl 
en/of aan deelnemers van de sporen, met andere woorden; om dus vooral ook in gesprek te blijven 
als inwoners onder elkaar. Via durgerdam@hhnk.nl kunnen mensen zich ook (nog steeds) aanmelden 
voor de nieuwsbrief. Op www.hhnk.nl/durgerdam worden steeds verslagen, documenten en andere 
items geplaatst.  
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